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Komise zdravotnictví a sociálních věcí Rady města Beroun 
 

     Z á p i s   č. 05/2019 
 
z  jednání Komise zdravotnictví a sociálních věcí, konaného dne 10. 9. 2019 
od 14:00 hod  
 
Přítomni:  
Předseda:  Mgr. Alžběta Táborská  
Členové:    Ing. Miroslava Kučerová, Ing. Petr Horák, Alena Pecková, Alena 

Káchová, Mgr. Soňa Křikavová, Mgr. Jana Műllerová, Eva Zajícová, 
Věra Ouředníková 

Hosté: Mgr. Dušan Tomčo - místostarosta města Beroun, Mgr. Iva 
Ludvíková – koordinátorka Komunitního plánování sociálních služeb 
(dále KPSS), Jana Plavcová – koordinátorka sociálního bydlení 

Omluveni: Bc. Marie Marková - vedoucí odboru SVZ MěÚ Beroun 
Zapisovatel:  Zuzana Zelenková 
Ověřovatel zápisu:  Alena Pecková 
 
Program jednání: 

1. Zahájení 
2. Prohlídka Azylového domu sv. Jakuba a Domova stacionáře sv. Anežky  

pro seniory v Berouně 
3. Kontrola plnění usnesení 
4. Informace z jednání rady a zastupitelstva města 
5. Posouzení žádostí o přidělení bytu zvláštního určení – stanovení pořadí 
6. Pravidla pro poskytování dotací na aktivity v sociálně-zdravotní oblasti z rozpočtu 

města Beroun 
7. Různé 

 
 

Jednání komise 
 

K bodu č. 1 -  Zahájení 
Jednání komise zahájila její předsedkyně Alžběta Táborská, přivítala přítomné členy 
komise a hosty Mgr. Dušana Tomča, Mgr. Ivu Ludvíkovou, Janu Plavcovou. 
Zapisovatelkou jmenovala Zuzanu Zelenkovou a ověřovatelem zápisu Alenu Peckovou.  
 
Usnesení:     Komise zdravotnictví a sociálních věcí schvaluje výše uvedený  
  program jednání. 
Hlasování:    9  pro  - 0 proti - 0 zdržel se 
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K bodu č. 2 -  Prohlídka Azylového domu sv. Jakuba a noclehárny a Domova  
    Stacionáře sv. Anežky České pro seniory v Berouně 
Přítomné přivítali Ing. Petr Horák – ředitel Charity Beroun a Bc. Petra Petříková – vedoucí 
Azylového domu (dále jen AD) a Noclehárny sv. Jakuba. 
Provedli členy komise zařízením, podali základní informace a zodpověděli mnoho dotazů. 
Dotazy a informace se týkaly především využití a kapacity (AD: 11 lůžek ve 2-3 lůžkových 
pokojích, noclehárna: 6 lůžek), cílové skupiny (muži starší 18 let bez přístřeší), ceny  
za služby (AD 100,- Kč/den, noclehárna 35,-Kč/den), poslání služeb, pravidel, 
personálního zajištění… Přítomní se pozastavili nad velmi příkrým schodištěm, které 
vede do patra objektu a nelze z toho důvodu přijímat klienty, kteří mají omezenou 
hybnost.  Rozvinula se diskuse na témata: projekt Teplá židle a nevyhovující prolínání 
dvou různých sociálních služeb v objektu, a to noclehárny a AD. Pan Horák uvedl, že 
Charita Beroun provozuje mimo jiné i AD sv. Josefa pro matky s dětmi v tísni a pro ženy 
v Lochovicích, od roku 2019 též Denní centrum pro osoby bez přístřeší v Hořovicích. 
Poděkoval městu Beroun za velkou pomoc při znovuotevření Denního centra pro osoby 
bez přístřeší v nových prostorách v sousedství bývalého cukrovaru, které proběhlo 
v minulém týdnu. Dále uvedl, že Charita Beroun řeší dlouhodobé nedostatečné finanční 
pokrytí sociální služby Noclehárny a v souvislosti s touto skutečností hovořil  
o problematice financování sociálních služeb státem. 
 
Členové komise si následně prohlédli Domov a Stacionář sv. Anežky České pro seniory 
s odborným výkladem vedoucí služby Bc. Veroniky Maslíkové. Přítomní velmi pozitivně 
hodnotili zařízení rodinného typu, jež je domovem pro 11 seniorů, kteří trpí poruchou 
paměti, způsobenými například Alzheimerovou chorobou. Do denního Stacionáře dojíždí 
dalších až 10 osob. Těmto je poskytována celodenní péče, pobyt mezi vrstevníky  
a aktivní trávení času. 
Komise měla možnost nahlédnout do prostor, kde svou činnost provozuje Dětská skupina 
Beránek pro děti od 1 roku do zahájení školní docházky. 
 
Pan Horák informoval o možnosti poskytnutí potravin potřebným z Národní potravinové 
banky prostřednictvím Charity Beroun, a to nejen v podobě konzerv a suché stravy (např. 
zelenina, ovoce…). Zmínil projekt Charity Beroun, kterým pomáhá neformálním 
pečovatelům a nabízí tak ucelený systém pomoci pečujícím. Nabízí též možnost stát se 
součástí svépomocné skupiny, využít odborné poradenství nebo se zúčastnit 
vzdělávacích a prezentačních akcí. 
 
Předsedkyně komise poděkovala řediteli Petrovi Horákovi. Další jednání komise 
pokračovalo v prostorách Charity Beroun. 
Komise zdravotnictví a sociálních věcí bere informace na vědomí. 
 
K bodu č. 3 -  Kontrola plnění usnesení 
Kontrolu plnění usnesení z předchozích jednání komise zdravotnictví a sociálních věcí 
provedla tajemnice Zuzana Zelenková: 
1/  Na přidělení bytu o velikosti 1+kk v Domově penzionu pro důchodce Beroun (dále 

jen DPD) po jejich uvolnění stále čekají komisí doporučení žadatelé: p. Matys, Holý 
a Kyndlová – Zápis z komise ZSV z 18. 9. 2018 – byty neuvolněny, nesplněno 

2/  Na přidělení bytu o velikosti 2+kk v DPD po jejich uvolnění čekají komisí doporučení             
     žadatelé: manželé Krásovi a Vávrovi. Zápis z komise ZSV z 20. 2. 2018  
     a 18. 9. 2018 – byt neuvolněn, nesplněno. 
3/  Na přidělení bytu o velikosti 1+kk v DPS čp. 1280 po jejich uvolnění nečekají žádní    
     komisí doporučení žadatelé. K převzetí bytu byli vyzváni stanovení komisí p. Víšek  

 

https://beroun.charita.cz/neformalni-pece/svepomocne-skupiny/
https://beroun.charita.cz/neformalni-pece/poradenstvi/
https://beroun.charita.cz/neformalni-pece/vzdelavaci-akce/
https://beroun.charita.cz/neformalni-pece/prezentacni-akce/
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a paní Šafrová. Oba zájemci však od přijetí bytu odstoupili z důvodu vysokého    
nájemného. 
Zápisy z komise ZSV z 18. 6. 2019 – usnesení splněno 

Komise zdravotnictví a sociálních věcí bere informace na vědomí. 
 
 
 
K bodu č. 4 -  Informace z jednání rady a zastupitelstva města 
Rada města Beroun 

 usnesením č. 332/20/RM/2019 dne 26. 6. 2019 schválila Programové prohlášení 
Rady města Berouna pro volební období 2018 - 2022 

 usnesením č. 354/21/RM/2019 dne 17. 7. 2019 vzala na vědomí Zápis  
č. 4/2019 z jednání Komise zdravotnictví a sociálních věcí, konaného dne  
18. 6. 2019 

 usnesením č. 383/22/RM/2019 dne 14. 8. 2019 schválila Obecné zásady  
pro poskytování dotací z rozpočtu města Beroun 

 usnesením č. 428/24/RM/2019 dne 4. 9. 2019 schválila Pravidla pro poskytování 
dotací na aktivity v sociálně-zdravotní oblasti z rozpočtu města Beroun 

Komise zdravotnictví a sociálních věcí bere informace na vědomí. 
 
 
K bodu č. 5 -  Posouzení žádostí o přidělení bytu zvláštního určení – stanovení  
    pořadí 
Jana Plavcová: 
1. Byty zvláštního určení čp. 1280, Třída Míru 

Komise dne 18. 6. 2019 doporučila přidělit byt panu Víškovi a paní Šafrové. Oběma 
jmenovaným byl byt nabídnut. Oba zájemci však od přijetí bytu odstoupili z důvodu 
výše nájemného (nájemné činí 7 000,- Kč a poplatky 2 500,- Kč). Další žadatele na 
přidělení bytu v čp. 1280 v dané chvíli nebyli. Majitel nemovitosti volné byty obsadil 
jinými nájemníky (bez doporučení komise ZSV). V průběhu června byla podána jedna 
žádost o přidělení bytu v tomto domě (Pavlisová Marie). Tato je předložena komisi. 

2. Byty zvláštního určení čp. 111, Na Parkáně o velikosti 1+kk 
     V pořadníku čekají na přidělení bytu pan Holý, Matys a paní Kyndlová (ta je stanovena       
     na bezbariérový byt 1+kk nebo 2+kk přednostně) 
     K 6. 9. 2019 je celkem evidováno 78 žádostí o přidělení bytu v tomto domě. 
     Aktuálně má zájem o umístění 18 žadatelů. Z tohoto počtu však 15 klientů nevyužívá        
     pečovatelskou službu a ani nemají přiznaný příspěvek na péči (Fojtík František,                 
     Huml Jaroslav, Jarošová Božena, Jarošová Vlasta, Kažmierski Wieslaw, Kleinová    
     Květoslava, Kučera František, Stejskal Oldřich, Šímová Věra, Štěch Miroslav,  
     Skuhrovcová Jana, Berezňanin Ján, Veverková Milena, Karasová Danuše, Houbová     
     Anna).             
     Komisi byly předloženy 3 žádosti o posouzení a stanovení pořadí na přidělení bytu  
     o velikosti 1+kk (Báčová Marie, Nováková Eva, Šašková Jaroslava). 
Táborská Alžběta: navrhla, aby se komise na jednáních v příštím roce zabývala 
Zásadami hospodaření s byty zvláštního určení v Berouně. Z podaných žádostí  
o přidělení bytu zvláštní určení vyplývá, že senioři převážně řeší finanční a bytovou 
situaci. Město nemá finančně dostupné byty. Zvážit, zda by nebylo možné změnit účel  
a cílovou skupinu bytů zvláštního určení.  
Miroslava Kučerová: informovala o změnách a opatřeních stanoveních Stř.krajem od 
1.1.2020, které spočívají v akceptování především nezastupitelných úkonů přímé osobní 
péče. Pečovatelské služba nenahrazuje běžně dostupné komerční služby, které mohou 
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zastat úkony jako dovážka stravy, úklid nebo praní a žehlení prádla, naopak aktivně 
pomáhá uživatelům. Cílem je aktivní mapování a vyhledávání běžně dostupných 
(komerčních) služeb, které mohou zastat úkony jako dovážka stravy, úklid nebo praní a 
žehlení prádla. Upozornila na skutečnost, že bezbariérové byty v Domově penzionu pro 
důchodce v Berouně nevyhovují všem obyvatelům pohybujícím se na invalidním vozíku. 
Opětovně informovala o skutečnosti, že Penzion není určen pro osoby, kteří potřebují 24 
hodinovou péči, nemohou ji klientům zabezpečit prostřednictvím pečovatelské služby. 
Zdravotní stav mnohých obyvatel ji však vyžaduje a na druhou stranu jsou v penzionu 
obyvatelé, kteří pečovatelskou službu neodebírají žádnou. 
Mgr. Dušan Tomčo:  uvedl, že město je o této potřebě řešení sociálně dostupných bytů  
informováno. V současné době jedná se soukromými subjekty  
o možnostech spolupráce. Doporučuje, aby se komise zabývala možnou změnou  
a případný návrh řešení předložila radě města. 
Jana Plavcová:  připomněla, že město má k dispozici i byty v přístavbě domu Na 
Klášteře, které by mohlo využít pro účely bydlení pro nízkopříjmové obyvatele. Zmínila  
i velmi nízké nájemné v Domově penzionu pro důchodce v Berouně. 
Alena Pecková: zmiňovala Konto bariéry, které může zprostředkovat pomoc  
při hledání možností odstranění bariér v bytech/domech. 
Usnesení:   
Komise zdravotnictví a sociálních věcí  
I. doporučuje odboru SVZ přidělit stávající byt v čp. 1280 paní Pavlisové Janě 
II. doporučuje odboru SVZ přidělit po vyčerpání dříve stanoveného pořadí   

 žadatelů a po uvolnění bytové jednotky byt zvláštního určení o velikosti 
 1+kk v domě čp. 111, Na Parkáně žadatelům v tomto pořadí: 
 1.       Báčová Marie 

  2.       Nováková Eva 
III.   doporučuje, aby do Plánu činnosti Komise zdravotnictví a sociálních věcí 
  pro rok 2020 bylo zahrnuto „Projednání a návrh změny podmínek pro   
  přidělování bytů zvláštního určení“ 
Hlasování:  
Přidělení bytu v čp.1280 paní Pavlisové Marii:     8 pro – 0 proti – 1 zdržel se 
Přidělení bytu v čp. 111  paní Báčové Marii:        8 pro – 0 proti – 1 zdržel se 
Přidělení bytu v čp. 111  paní Novákové Evě:       7 pro – 0 proti – 1 zdržel se,  
        1 nepřítomen v době hlasování 
Přidělení bytu v čp. 111  paní Šaškové Jaroslavě: 3 pro – 0 proti – 6 zdržel se 
Určené pořadí přidělení bytu v čp. 111:  8 pro – 0 proti – 1 zdržel se  
 

 
K bodu č. 6 -  Pravidla pro poskytování dotací na aktivity v sociálně-zdravotní 
oblasti z rozpočtu města Beroun 
Iva Ludvíková podala informace o změnách, které byly provedeny a schváleny radou 
města v Obecných zásadách pro poskytování dotací z rozpočtu města Beroun  
a v návaznosti na ně i v Pravidlech pro poskytování dotací na aktivity v sociálně-zdravotní 
oblasti z rozpočtu města Beroun (Materiály v plném znění obdrželi členové komise před 
jednáním mailem). Přítomní byli s většinou předpokládaných změn seznámeni již 
v průběhu předchozích jednáních a podporovali jejich úpravu. 
Dále informovala o plánovaných aktivitách procesu komunitního plánování sociálních 
služeb – dokončování Katalogu sociálních a návazných služeb na Berounsku, jednání 
koordinační skupiny a pracovních skupin, pracovní setkání na téma „Doprava pro osoby 
s omezenou schopností pohybu a orientace na Berounsku II – Možná řešení“ (19. 9. 2019 
od 8:00do 10:00 hod. v zasedací místnosti na MěÚ Beroun). 
Komise zdravotnictví a sociálních věcí bere informace na vědomí  
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K bodu č. 7 -  Různé 
Mgr. Dušan Tomčo - vedení města se zabývá koncepčním řešením parkování 
v Berouně. Reagovalo i na podnět KPSS ohledně potřeby sociálních služeb parkování 
v rámci svého pracovního výkonu (odvoz klientů či při zabezpečování jejich potřeb…). 
Město je však limitováno počtem parkovacích míst. 
Mgr. Soňa Křikavová – za účelem omezení doby stání a její kontroly by mohla pomoci 
povinnost nastavení parkovacích hodin při opuštění vozidla. 
 
Příští jednání Komise zdravotnictví a sociálních věcí se bude konat dne 12. 11. 2019  
od 14.00 hod., a to v prostorách zasedací místnosti odboru SVZ, Pod Kaplankou 21,  
1. patro. 
 
Již dříve se domluvili na mimořádně návštěvě služeb, které sídlí v Komunitním centru. 
Jedná se o Azylový dům a dům na půl cesty Berounka, Dobromysl o.p.s. a Rodinné 
centrum Slunečnice dne 17. 9. 2019 ve 14 hodin. 
Komise zdravotnictví a sociálních věcí bere informace na vědomí. 
 
 
Po vyčerpání programu ukončila předsedkyně Komise zdravotnictví a sociálních věcí 
jednání v 17.00 hodin.  
 
 
 
 
 
 
 
 
Zapsala: Zuzana Zelenková          Ověřila: Alena Pecková 
 
 
 
 
 
Předsedkyně komise: Alžběta Táborská                   


